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pRoToKół xnxxlv/20l2
z XXIV zwyczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

VI kadencji, która odbyła się w dniu 3t.05.2012 r. od gotlz. I6U
do godz. ]9Ł w Sali Herbowej tut. Urzętlu Miasta

pod przewodnictwem Pana Jana Oklejewicza
Przewodniczącego Rady Miasta

oraz Wiceprzewodn iczącyclt Rudy Miasta
Pana Tomaszcl Dańczyszyna i Pana Wojciecha Wydrzyńskiego.

Na ogólną liczbę 21 Radnych w XXIV zwyczĄnej Sesji Rady Miasta Sanoka VI kadencji
udział wzięło wg listy obecności 20 Radnych.

1. Babiak Roman
2. Bętkowski Ryszard
3. Biega Jan
4. Bluj Maciej
5. Chrobak Andrzej
6. Chfiła Mariusz
7. Dańczyszyn Tomasz
8, Daszyk Zbigniew
9. Drwięga Kazimterz
10, Drwięga Maciej
1 1. Krynicki Jozęf
12. Lewandowski Piotr
13. Lisowska Teresa
14. Najsarek Roberl
15. Obęrc Maria
l6. Oklejewtcz Jan
17. Pruchnicki Wojciech
18. Tymoczko Henryka
19. WoźniczakŁukasz
20. W y drzyński Woj ciech

Nieobecni Radni (usprawiedliwieni):
1. Ryniak Adam

Przewodniczący Zarządów Dzielnic obecni na

VI kadencji.

1. Czerwiński Zbigniew
2. Osękowski Marian
3, Piegdoń Wojciech
4. Pytlowany Edward
5. Szul Krzysztof
6. Podulka Franciszek
7. Wilkosz Wiesław

XXIV zwryczajnej Sesji Rady Miasta Sanoka

- Rada Dzielnicy Posada
- Rada Dzielnicy Wójtowstwo
, Rada Dzielnicy Olchowce
- Rada Dzielnicy Dąbrowka
- Rada Dzielnicy Srodmieście
- Rada Dzielnicy Zatorzę
- Rada Dzielnicy Błonie



Ponadto w XXIV zv,l,cząnej Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz Miasta Pan
Wojciech Blecharczyk, Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak, Zastępca Burmistrza
pan Marian kurasz, skarbnik Miasta pan kazimierz kot, sekretarz Miasta pan waldemar
Och, Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowanla Przęstrzennego Pani Marla
Kopacz, Naczelnik Wydziałl Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Zarządzania
Kryzysowego Pan Jacek Gomułka, Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan
Andrzej Rychlicki.

Ad. 1.

otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz *, otworzyłXXIY zwyczajnąSesję Rady Miasta
Sanoka. Powitał On Wysoką Radę, Burmistrza, Zastępców Burmistrza, Skarbnika Miasta,
Sekretarza Miasta, przedstawicieli Rad Dzielnic, przedstawicieli prasy oraz wszystkich
obecnych na Sesji Rady Miasta.

Ad.2.
powołanie sekretarzu ses i i,

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz powołał Sekretarza Sesji, którym został Radny
Pan Mariusz Chytła.

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali obrad jest odpowiednia ilość Radnych
do podejmowania prawomocnych uchwał,

Ad.3.
zapoznanie Radv z porzadkiem obrad.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Okleiewicz poinformował, ze plogram Sesji został Radnym
dostarczony.

porzqdek obrad:

1. Otwarcie obrad.
ż. Powołanie sekretarza sesji,
3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad.
4. Informacj a Przęwodni czące go o złożony ch interpelacj ach.
5. Sprawozdanie Komisji z działa|ności między z sesjami.
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.
7. Rozpatrzenia wniosku Burmistrza Miasta dot. zmiany uchwały budzetowej na rok

ż0I2, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.
8, Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedaży w drodze przetargu

nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 9I3l2 o pow. 0,0730
ha połozona przy ul. Stawiska w Sanoku, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej

sprawie.
9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrazenia zgody na nabycie

w drodze darowizny od Powiatu Sanockiego na własność Gminy Miasta Sanoka
nieruchomości oznaczone w ewidencji gruntów jako dz,iałkt nr 23212,245127,245149,
245157,245153, 245154 o łącznej pow. 0,2102 ha przy ul. .Iana Pawła II w Sanoku,
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.



10" Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamiany nieruchomości
oznaczonych jako działki nr 588/14 o pow. 0,0117 ha oraz nr 588/2l o pow. 0,0132ha
położone przy ul. Okołowiczowka w Sanoku stanowiące własność Gminy Miasta
Sanoka na działkę nr 598lż o pow. 0,0240 ha połozoną prly ul. Okołowiczówka,
ktorej współwłaścicielami są Wacław Grzebień, Jolanta Wiśniewska i Beata Wróbel,
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie,

l l. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamiany nieruchomości
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 64018 o pow. 0,0192 ha połozona
w Sanoku obr. Dąbrowka stanowiącej własności Gminy Miasta Sanoka, na działkę nr
640110 o pow. 0,0234 ha połozona w Sanoku obr. Dąbrówka, ktorej właścicielem są
Bożęna i Tomasz Sarama, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

12.Rozpatrzenie wniosku Burmistrz Miasta w sprawie przystąpienia do scalenia
i podziału nieruchomości połozonych w rejonie ulicy Szczudliki w dzielnicy
Dąbrówka, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

l3. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmiany ,,Wieloletniego planu
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągo\Ąych t urządzeń kanalizacyjnych
będących w posiadaniu SPGK Sp. z o.o. w Sanoku na Lata 2012 , 2014,
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie.

14, Rozpatrzenie wniosku Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki w sprawie
przyznanla Nagrod Miasta Sanoka za szczególne osiągnięcia w dziedzinie
,,KULTURA l SZTUKA" w roku 2011, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej

sprawie.
15. Informacja dot. oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miasta Sanoka zarck

20|l.
16. Interpelacje.
17. Wolne wnioski i zaplĄania.
18. Zamknięcie obrad sesji.

Nie wniesiono zadnych uwag do porządku obrad.

Ad.4.
I n form ac i a pr zew o d n ic zq c e g o o zło żo n v c h inter p e la c i a c h.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, że do chwili obecnej nie
wpłynęła żadna interpe lacj a.

Ad. 5.

sprawozdanie komisii z działalności międzv sesiami.

Komisia Finansowo - Gospodarcza - spotkała się raz pomiędzy sesjami, było to wspólne
posiedzenie z Komisją Intiastruktury Miejskiej, na którym omawiane były projekty uchwał
zawartę w progTamie dzisiejszej sesji.

Komisia Infrastruktury Mieiskiei - w okresie między sesjami odbyła jedno spotkanie, na
którym zostały zaopiniowane wszystkie projekty uchwał będące w programie dzisiejszej sesji,

Komisia Oświaty" Kultury, Sportu i Turystki * w okresie między sesyjnym spotkała się
raz. Zaoptniowany został projekt uchwały w sprawie przyznanla Nagrod Miasta Sanoka,
ponadto Komisja zajmowała się sprawami biezącymi.



Komisia Ochronv Srodowiska i Porzadku Publiczneeo - w okresie między sesjami odbyła
jedno spotkanie, na którym omówiony został projekt uchwały zwlęany z dzisiejszą sesją.
Ponadto na posiedzeniu Komisji uczestniczyltPtzewodniczący Rad Dzielnic oraz Komendant
Strazy Miejskiej gdzie była omawiana sprawa dyscypliny i porządku publicznego na
poszczególnych dzielnicach.

Komisia Zdrowia i Pomocy Społecznei - w okresie między sesjami spotkała się raz. Na tym
posiedzeniu Komisja uzyskała informację dot, zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miasta
Sanoka za rok 2071, jak również rozpatrywała wniosek Dyrektora Miejskiego ZOZ - u
w sprawie znalęzienta niezbędnych środkow do wykonania remontów zaleconych ptzez Straż
Pożarnąi Sanepid.

Komisia Rewizyina - zgodnie z wcześntej przyjętym planem pracy zajmowała się na dwoch
ostatnich posiedzeniach sprawą przeana|lzowania wykonania budzetu za 20ll rok
i zaopiniowania wykonania budzetu oraz sprawozdań finansowych, także wypracowania
wniosków absolutoryjnych. O szczegołach z tym zwtązanych Przewodniczący Komisji
poinformuje na Sesji Absolutoryjnej Rady Miasta.

Ad.6.
sprawozdanie Burmistrza z działalności miedzv sesiami.

Burmistrz Miasta Pan Wojciech Blecharczyk w okresie sprawozdawczym wydał 12 zaruądzeń
(sprawozdanie z wydanych zarządzeń stanowt załącznlk do protokołu).

30 KWIETNIA Rozwija się współpraca Strazy Miejskiej z innymi słuzbami
mundurowymi. W tym właśnie dniu podpisano porozumienie o współpracy między Strazą
Miejską a Strażą Graniczną. Poinformował, że powołał na funkcję komendanta Miejskiej
Strazy Pana MarkaPrzystasz. Na ten czas nie przewiduje powołania Zastępcy.

2 MAJA - W tym roku po taz pierwszy samorząd starostwa włączył się w organizację Swięta
Flagi Narodowej. Uroczystości odbyły się na Placu Sw. Jana, gdzie wciągnięta została flaga
państwowa. Mogli równiez licznie zebrane1 grupie sanoczan i gości przypomnieć historię
utworzenia barw narodowych i polskiej flagi. Jak co roku dzięń ten uczclŁy takżę
przedszkolaki, prezentlĄąc 27 kwietnia na sanockim Rynku program słowno - mvzyczny
pt.,,Przedszkolaki z btało czerwoną".

8 MAJA - Kolejny raz w naszym mieście przebywała delegacja z Reinheim, która
tradycyjnie przywiozła dary i upominki. Zostały one przekazane do naszych placówek, które
odwiedzili, głownie do MOPS.

10 MAJA * Wspolnie z redakcjąTygodnika Sanockiego, Strazą Miejską i przedstawicielami
poszczególnych wydziałów urzędu, odbyli spotkanie w sprawie coraz częstszych sygnałów od
społeczeństwa, a takżę zauważanych przęz urzędników, dotyczących: natręctwa, żebtactwa,
narzucanla się, zaczepiania sanoczan i gości przęz niestety coraz ltczntejszą grupę osob pod
wpływem alkoholu, osób, które stanowią jakby nie mówiąc ,,element". Nie jest żadnym
pocieszeniem, że w innych miastach jest podobnie. Naszą rolą jest eliminacja tych
procederów. Mandatowania przez Straz Miejską w zasadzie jest mało skutęczne, poniewaz
egzekucja tych mandatow jest nięwielka, a sprawy sądowe, ktore mają miejsce, najczęściej są
uznawane, o zgtozo, za małą szkodliwość czynu. Obecnie w Sejmie, w czytaniu jest
nowelizacja ustawy o porządku publicznym, która ma pomóc samorządom i słuzbom



zmniejszyc ten narastający problem. W naszym mięście jest wiele takich miejsc, praktycznie
w kazdej dzielnicy, gdzie problem jest szczegolnie zauważa|ny, najbardzlej w kilku punktach
Sródmieścia, na Wójtowstwie przy pawilonie Alfa, pTzy przystankach autobusowych t przy
centrach handlowych,

11 MAJA Odbyła się uroczystość l10-1ecia Związku Zawodowego Metalowców,
najstarszej organizacji związkowej działającej w naszym mieście. Był to moment, w którym
załoga - zwtękowcy, wszyscy obecni na uroczystości mogli Wtazló swoje niepokoje, alę tęż
nadzieje, co do funkcjonowania Fabryki Autosan.

16 MAJA - Przed nami miesiące, w ktorych będziemy chcieli rozsttzygac przetargi na
sprzedaż, a tym samym racjonalne zagospodarowanie działek, ktore dzięki uchwałom Rady
Miasta v,lyznaczyli do sprzedaży.Przetargi te oby zostały rozstrzygnięte, bo będzie to szansa
nie tylko na racjonalne zagospodarowanie terenów pod nowe inwestycje, ale też na
zwiększenie naszych dochodów. dając możliwość poprawienia finansów miasta. Juz 11

częTwca otworzone zostaną oferty na Stadion Wierchy. Jest dość duże zajnteresowanie,
Burmistrz myśli, że przerodzi się ono w wybranie potencjalnego kupującego - inwestora.
Mają tam plan zagospodarowania przestrzennego. Burmistrz nie ukrywa, żę w tym
kompleksie sugerują inwestorom zlokalizowanię docelowego trzysalowego kina, iak
przedstawia w ofercie np. firma Helios.
W tym samym dniu uczestniczyli w obchodach Dniach Strazaka, połączonego z obchodami
140-1ecia powstania Straży Pozarnej w Sanoku.

17 MAJA - Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Zarządu i Rady Nadzorczej SPGK. Było
to spotkanie poprzedzaJące doroczne walne zebranie. Omówiona została sytuacja firmy.
Analizie poddane zostały wszystkie zakłady działalące w obrębie spółki. Nakreślono równiez
perspektywę dzłałań na najblizszy okres, w związku na przykład z działalnością komunikacji
miej skiej czy zakładu oczy szczanla.

18 MAJA - W rzeszowskiej Agencji Rozwoju Regionalnego odbyła się konferencja
regionalna w sprawie nawtązania ściślejszej współpracy między przedsiębiorcami, uczelniami
v,rylższymi, a samorządami. Byliśmy jednym z trzęch samorządów, które przedstawiły swoje
doświadczenia na tym polu. W swoim wystąpieniu Burmistrz naświetlił, jakie działanta
podejmuje sanocka uczelnia, Regionalna Izba Gospodarcza, szeleg przedsiębiorstw sanockich
oraz samorząd miejski w Sanoku.
W tym samym dniu, w godzinach wieczornych wspólnie z przedstawicielami Sejmiku
Wojewodztwa, Urzędu Wojewodzkiego i Starostwa, niektórych Radnych odsłonili rzeźbę
Zdzisława Beksińskiego na Rynku obok budynku BWA. Burmistrz myśli, ż,e ten element
zdobienniczy zwany fachowo atraktorem, to dobry wkład samorządu Miasta w promocje tego
wielkiego artysty i jego galerii w nowo otwańym skrzydle zamku.

21 MAJA - Burmistrz uczestniczył w walnym zgromadzeniu wspólnikow Galerii Sanok.
Burmistrz powiadomił Radnych, ze skorzystał z przysługującego mu prawa i podpisał decyzję
środowiskową. Uchwalony juź jakiś czas temu plan miejscowy na tej działce w swojej
procedurze dawał mozliwość zgłaszania uwag przez zainteresowane strony. Teraz na etapie
kolejnych ustaleń, w tym właśnie decyzji środowiskowej, wszelkie pojawiające się uwagi
i nadinterpretacje, Burmistrz uważa zanleuzasadnione. Do l0 czetwc,a Społka Galeria Sanok
zakończy projektowanie techniczne całego kompleksu i złoży wniosek o pozwolenie na
budowę,



24 MAJA - Odbył się pierwszy etap jubileuszu 180-1ecia Autosanu. Była to uroczystość
powiązana z konferencją dla kontrahentów firmy z całej Polski. Przedstawiona została
historia, dzień dzisiejszy i perspektywy fabryki. Burmistrz poinformował, że wczoraj
rczygnację z pełnienia funkcji prezesa społki Autosan zŁożył Pan Andrzej Smoleń, a dzisiaj
w Urzędzie Miasta spotkał się z Panią Prezes Zarządu Grupy Zasada Danutą Piskorz,
wiceprezesem AUTOSAN S.A. - Maciejem Brygidynem oraz Sławomirem Łopatowskim -
dyrektorem Biura Eksportu i Usług AUTOSAN S.A, Z tego spotkania opublikowali
w mediach wspólny komunikat, który Burmistrz przytoczył:
,,W dniu dzisiejszym, tj 31 maja br. w l-}rzędzie Miasta Sanoka miało miejsce spotkanie
przedstawicieli .firmy AUTOSAN S.A. z Burmistrzem Sanoka Wojciechem Blecharczykiem,
W slcład delegacji y,eszli.; Danuta Piskorz - Prezes Zarządu Grupy Sobiesław Zasada S.A,,
Maciej Brygidyn wiceprezes AUTOSAN S.A. oraz Sławomir Łopatowski dyrektor Biura
Eksportu i tJsług AUTOSAI{ S.A,
Spotkanie dotyczyło zaprezentowania przez obecnych przedslawicieli sytuacji nviązanej ze
złożeniem rezygnacji z./unkcji Prezesa Zarządu AUT'OSAN S,A. - Adama Snlolenia.
Jak został poinformowany Burmistrz Miasta Sanoka Wojciech Blecharczyk, powyższa
rezygnacja absolutnie nie jest nłiązana z jakimikolwiek działaniami właścicielskimi, które
zagrazałby funkcjonowaniu zakładu. W najblizszych dniach, na posiedzeniu Rady Nadzorczej
podjęte zostanądecyzje i ustalenia dotyczące uzupełnienia sWadu Zarządu Spółki.
W dalszym ciągu konlynuowany będzie proces restrukturyzacji, który umocni pozycję rynkową
spółki AUTOSAN S A
trTszystkie obecne zamówienia, konlrakty i zobowiązania będą realizowcłne, co jest zgodne
z polityka w łaś ci ci el a " 

.

25 MAJA - Jako gospodarz miasta Burmistrz przekazał klucze do bramy miasta studentom
Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej im. Jana Grodka, ktorzy w tym dniu rozpoczęli
Juwenalia. Jak zapewne częśc Radnych wie, Senat uczelni i Rada Elektorów wybrały nowe
władzę uczelni. Nową Rektor została Pani doc. Dr Elzbieta Cipora. Na spotkaniu, które odbyli
wspólnie Burmistrz dowiedziała się o zamierzeniach uczelni, o rozszerzeniu oferly naukowej,
atakżę o nowej wielkiej inwestycji, czy kompleksie sportowym wlaz z aulą.

28 MAJA - Odbyło się jedno z wielu spotkań dotyczących inwestycji na Placu Sw. Michała
oraz parkingu przy ul. Łaztęnna - Zydowska. Archeolodzy odkrywaj ą aoraz to nowe
przejawy średniowiecznęgo zycia Sanoka: krypty, mury kościelne to tylko pierwsze elementy
i ogromne ilości szkieletów. Decyzja konserwatorska zabytków z całości placu zbierana jest
ziemla na głębokość 60 cm, a wzdłuż ul. Grzegorza i przed wejściem do kościoła farnego
wybrane będą następne poletka archeologlczne, ktore jak mamy nadzieję, ujawnią elementy
urbanistyki średniowiecznego Sanoka, w tym kościoł mariacki i juz odsłonięty kościół św,
Michała.

29 MAJA - W Sanoku przebywała Pani Teresa Volfst z Komitetu Polsko - Belgryskiej
współpracy. Uczestniczyli w ptzekazantu środków dla kilku placówek, które odwiędzlła,
w tym Przedszkole Nr 4 i hospicjum ptzy ul. Korczaka. Padła deklaracja ze strony Pani
Teresy Volfst pomocy w zdobyciu niezbędnych dla hospicjum respiratora oraz defibrylatora.

30 MAJA * Burmistrz odbył spotkanie w GDDKiA w sprawie inwestycji na drogach
krajowych w obrębie naszego miasta. W kwestii obwodnicy Burmistrz poinformował, że
firma Arup złożyła tak długo oczekiwaną dokumentację w oddziale rzeszowskim GDDKiA
i jak zapewniają go Dyrektorzy w sierpniu lub wrześniu złożony zostanie wniosek o wydanie
decyzji środowiskowej do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Po około 7-8



miesiącach Regionalna Dyrekcja wyda decyzję, która z kolei będzie podstawową do
ogłoszenia przez GDDKiA przetargu na projektowanie obwodnicy. Juz od tęraz ze wsparciem
wielu stron, instytucji, senatorów, posłów, będziemy lobbować o finansowanie projektowania
które, jak zapewniają Dyrektorzy GDDKiA trwac powinno od 1,5 roku do 2 lat"
Najwazniejsze jest dla nas uzyskanie deklaracji finansowania tego projektu w Ministerstwie
Transportu. Musi się to stać w 2013 roku po wydaniu decyzji środowiskowej. Burmistrz ma
nadzieję, że uda się równiez pomoc klubowi Stal Sanok, któremu do realizacji planów
sprzedażovłych przy ul. Strózowskiej początkiem iI połtocza 2013 roku niezbędna jest
decyzja środowiskowa.
Burmistrz powiadomił równiez Radnych, ze niestety GDDKiA nie przewiduje w tym roku
żadnych prac moderntzacyjnych na ul. Lipińskiego, a jedynie w przyszłym roku, jeżeli będzie
dysponowała środkami, moze być modernizowana, ale ul. Krakowska. Jakie decyzje zostaną
podjęte w GDDKiA w Warszawie w sprawie tzw. ,,odnów" ulic krajowych w polskich
miastach, to Burmistrz powiadomi Radnych, ale nie sądzi, aby było to wcześniej niz
w czwafiym kwartale biezącego roku.

Miało miejsce równiez wręczenie kilku parom medali za długoletnie pozycie małzeńskie,
ktorym zostały im przyznanę pTzez Prezydenta RP,

W tym samym dniu wspólntę z Zastępcami, Burmistrz uczestniczył w 19 Podkarpackiej
Konferencji Samorządowców terl.torialnych, podczas ktorej uzyskaliśmy wraz z Rzeszowem
i Krosnem nominację do Podkarpackiej Nagrody Samorządowej w kategorii Lider
Podkarpacia oraz w kategoril zarządzających miastem pow. 35 tyś. mieszkańców wspólnie
z Krosnem, Rzeszowem i Przemyślem.

Ad.7.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miastu dot, zmianv ucltwałv budżetowei na rok 20]2,
z ewentualnvm podieciem ucltwałv w tei sprawie.

Skarbnik Pan Kazimierz Kot poinformował, Ze kolejna zmiana uchwały budzetowej przynosi
wzrost budzetu po stronie dochodów i wydatkow w sumie o kwotę 87I.010 zł.Iestto zmlana
o charakterze systemowyffi, w związku z czym globalne wańości budzetu oscylują wcię
w granicach: dochody 106 mln. zł., wydatki 109 mln, zł.,czyli te kolejne zmiany wcię nie są
na miarę oczekiwań radnych i nie przynoszą nowych zadań, ktore by satysfakcjonowały.
Przedmiotowa zmtanajest tak zbudowana, ze kolejne działy i rozdztały po stronie dochodów
i wydatkow do siebie przystają w związku z tym można to przedstawiać w układzie kolejna
pozycja w dochodach i ta sama pozycja w wydatkach, co ułatwia ocenę proponowanych
zmian. Pierwsza zm:rana w zakresie dochodow wynika z wniosku Rady Dzielnicy Olchowce
iprzewiduje wzrost dochodów w zakresie sprzedaży drewna o kwotę 10.000 zł,, którą to
kwotę Rada Dzielnicy wnosi o przeznaczenie na wydatki administracyjne związane
zreallzacjązadań statutowych. Kolejna zmiana w zakresie dochodów to jest wzrost w Dziale
Transpoń iłącznośc o kwotę 201.600 zł., sąto rekompensaty gmin ościennych za transport
pasazerski, konkretnie Zagorz i Gmina Wiejska Sanok, a po stronie wydatkow równiez
w Dziale Transport i łączność zwtększa się dopłaty do biletow transportu miejskiego
o 201.600 zł. Skarbnik przypomntał, że aktualny plan wynosi 1.180.000 zł. Kolejny Dzial to
pomoc społeczna, gdzie jest wzrost dochodów o kwotę 644.400 zł,, są to środki dotacji
celowej na projekt ,,Czas na aktywność w Gminie Miejskiej Sanok". Projekt miał się
zakończyć w roku ubiegłym, funkcjonował w latach 200812011, podpisany został aneks, który
przedŁużał funkcjonowanie projektu na rok 2012 i stąd jest to dotacja, środki unijne do
projektu, natomiast wkład własny wynosi ok. 70.000 zł. i będzie ujęty w tej samej zmianie



w ramach przesunięć wydatkow. W zakręsie dochodów i wydatkow jest jeszcze
porządkowanie budzetu, mianowicie na koncie depozytowym zostaŁy zębrane środki
darczyńcow, ktorzy przekazaIi pewne kwoty na działania w zaktesie kultury i kultury
ftzycznej, poniewaz ostatnia kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej zalęclła aby wszelkie
środki, również te z darowizn przechodziły przez budżetu, w związku z czym likwiduje się
środki na koncię depozytowym i przenosi się do odpowiednich działow w wydatkach tj. 6.700
zł. w zaktęsie kultury i w zakresie kultury fizycznej 8.370 zł.
Jak w każdej zmtanie przy okazji korekty budzetu Wydziały wprowadzają pęwne wnioski
w zakresie przesunięć planu wydatkow i dochodow, mianowicie w Dziale Transport jest
wniosek Wydziału Inwestycji aby z zadanta,,Sanocki Park Dziedzictwa Kulturowego. Etap
VII. Rewitalizacja Placu Sw. Michaławraz zprzyległymi ulicami" wyodrębnić z wydatkow
inwestycyjnych kwotę 11.428 zł. t ptzenieść w tym samym Dziale i projekcie na wydatki
bteżące, które będą o charakterze promocyjnym i informacyjnym. Z kolei w Dzialę pomoc
społeczna jest to wybranie jakby juz istniejących planów wydatków na pomoc społeczną
i przesunięcie ich na odpowiednie paragr afy, tzn. będą to wkłady własne do projektu ,,Czas na
aktywność w Gminie Miejskiej Sanok".

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały. Ta kolejna zmiana porządkująca wpływy po stronie dochodów wynikających
zarówno ze sprzedazy mienia Olchowce, jak i z dotacji celowych Gmin Sanok, Zagorz oraz
z kontynuacji projektu ,,Czas na aktywność w Gminie Miejskiej Sanok", porządkująca
równiez przeniesienia kwot w ramach przyjętych w budZecie i potrzeby zabezpieczenia
wkładu własnego na rea|tzację tego projektu unijnego, wszystkie dochody zostały
rozdysponowane w tych samych dzlałach.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały dot. zmlany uchwały
budzetowej na rok 2012.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżeń.

Za ptzyjęciem uchwały Nr XXIVl2I7ll2 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podjęta.

Ad.8.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie sprzedażv w drodze przetargu
nieruchomości oznaczonei w ewidencii gruntów iuko działka nr 913/2 o lJow. 0,0730 hu
llołożona płzv ul. stawiska w sanoku, z ewentualnvm podięciem uchwałv w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzęnnego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedkładany do podjęcia projekt uchwały dot. sprzedaży w dtodze
przetargu nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Miasta Sanoka
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 9I312 o pow. 0,0730 ha połozona przy uI.
Stawiska w Sanoku. Przedmiotowa działka jest obecnie vurydzierżawiona i uzytkowana jako
teren zielony. Działka jest miejscami podmokła co utrudnia jakieś inne zagospodarowanie,
Obszar, na którym połozona jest działka nie posiada obowiązującego planu przestrzennego



Zagospodafowania. Podstawą do podjęcia działań zwtązanych z przęznaczęniem tej działki do
sprzedaży był wniosek o sprzedażbezprzetargową z którym zwrócili się właściciele działki
przyległej oznaczonej nT 9I3lI. Nabycie dziaŁki gminnej poprawiłoby warunki
zagospodarowania ich całej nieruchomości. Zgodnię z art.37 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnta 2l
sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami działki gminne mogą być sprzedawane
bezprzetargowo ale tylko Medy edy nie mogą być zagospodarowane .jako odrębne
nieruchomości. W tej sytuacji powierzchnta działkt ma takzę jej kształt regularny, pomimo
braku mozliwości zabudowy ze względu na to, żę nad działką przebiegają dwie linie
energetyczne 1i0 kV, jedna w granicy 2 metrów od strony północnej, druga linia w granicy
15 m od strony południowej, mając na uwadze strefy ochronne, które są po 9 m od osi, ta
działka nie jest mozliwa do zabudowy na pobyt ludzi stały. Biorąc jednak pod uwagę
powierzchnię, kształt moze zostac zagospodarowana np. na cele składowe.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewtcz otworzlĄ dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w zwtązku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie sprzedaży
nięruchomości.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężeń.

Za przyjęciem uchwały Nr XXIYl2l8/12 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zosta|a podjęta.

Ad.9.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wvrażenia zgodv na nabvcie w clrodze
darowiznv od powiatu sanockiego na własność Gminv Miasta sanoka nieruchomości
oznaczone w ewidencii eruntów iako działki nr 232/2, 245/27, 245/49, 245/51, 245/53,
245/54 o łQcznei pow. 0,2102 hg przv ul. Jan& Pawła II w Sanoku, z ewentualnvm
llodięciem uchwały w tei snrawie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzęnnego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedkładany do podjęcia projekt uchwały dot. wyraźenia zgody na
nabycie w drodze darowizny od Powiatu Sanockiego na własność Gminy Miasta Sanoka
nieruchomościoznaczonewewidęncjigruntówjako działkinr23212,24512],245149,245l5l,
245153,245154 ołącznel pow, 0,2l02haprzy :ul, Jana Pawła II w Sanok. od strony wjazdu
z ul. Dmowskiego w tą ulicę i stanowią w terenie utwardzone, wyasfaltowane parkingi
ogólnodostępne, które słuzą mieszkańcom osiedla. Z propozycją zbycia przedmiotowych
działęknarzęcz Gminy Miasta Sanoka wystąpił Starosta Sanocki pismem z dnia 16 lutego br.
Następnym pismem z dnia l6 kwietnia Starosta określił formę zbycta, czyli dopre cyzował, że
to zbycie moze nastąpić w formie darowizny bezpłatnej. Rada Powiatu na najblizszej sesji
będzie się m.in. zajmowac uchwałą o wyrazeniu zgody na dokonanie tejże darowizny. W celu
przygotowania dokumentacji, ktora jest potrzebna do zawarcia umowy darowizny w formie



aktu notarialnego konieczne jest podjęclę przez Radę Miasta uchwały w sprawie wytażenia
zgo dy na pr zyj ęcie przedmiotowej darowizny.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały. Jest to nabycie zasadne, parkingi będą ogolnodostępne dla mieszkańców osiedla, jak
i dla osob przyjeżdżających na zakupy do sklepów, marketów.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak poinformował, że cieszy się, iz ten temat powlaca do Rady
Miasta, poniewaz w poprzedniej kadencji wnioskował o to przejęcie, ale niestety nie udało się
przejąć tych działek na własność miasta. Przedmiotowe działki od początku były dziwnie
ptzyznanę Powiatowi, bo nie spełniały żadnych funkcji powiatowych, a więc jest jak
najbardziej zasadne, aby je przejąć w poczet majątku miasta Sanoka. Są to parkingi, ktore są
dość zaniedbane, więc trzeba będzie trochę nakładów tam wnieśc, żeby były w jakimś
ucywilizowanym stanie, pierwszą drobną pracę jaką trzeba tam wykonać to są pasy.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie
zamknS dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczl,tania projektu uchwały w sprawie
wyrażenta zgody na nabycie nieruchomości na własność Gminy Miasta Sanoka w drodze
darowizny.

Do odczltanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżęn.

Za przyjęcięm uchwały Nr XXIYl219l12 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zosta|a podjęta.

W tym miejscu porządku obrad prowadzenie sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Pan

Wojciech Wydrzyński.

Ad.l0.
Rozltutrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamianv nieruchomości oznaczonvch

iako działki nr 588/14 o pow.0,0117 ha oraznr 588/2l o llow.0,0132 ha położone przv uL
okołowiczówka w sanoku stanowiqce włOsność Gminv Miasta sanoka na działke nr 59812

o pow. 0,0240 ha położną przv ul. Okołowiczówka w Sunoku. którei współwłaścicielami sq
wacław Grzebień, Jolanta wiśniewska i Beata wróbel, z ewentuulnvm nodieciem uchwałv
w tei sprawie,

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowńa, że przedkładany do podjęcia projekt uchwały dot. wyrażenia zgody na

dokonanie zamlany nieruchomości będącej własnością Gminy Miasta Sanoka, na

nieruchomość stanowiącą własność osób fizycznych. Do zamiany przeznaczono działki
gminne oznaczone nr 588/14 o pow. 0,0117 hai 588121 o pow. 0,0132 ha, nienrchomość
o łącznej pow. 0,0249 ha na działkę o nr 58912 o pow. 0,0072 ha, ktorej współwłaścicielami
są Wacław Grzebień, Jolanta Wiśniewska i Beata Wróbel. Przedmiotowe działki połozone są
w obrębie geodezyjnym Dąbrowka przy ul, Okołowl,czowka. Działka będąca własnością osób
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ftzyczny jest to działka na ktorej w tęrenie wykonano astalt i jest to częśc ulicy
Okołowiczówka, iuż w 2006 t. została wydzielona geodezyjnie w taki sposób aby
obejmowała wykonaną drogę oraz żeby pas drogowy był w miarę szeroki. Natomiast działki
gminne to w terenie pas gruntu stanowiący skarpę przy drodze, także podziały były wykonane
kilka lat temu przy określaniu pasa drogowego ul. Okołowiczówka w celu regulacji przebiegu
tej ulicy. Przęz działkt gminne prowadzi utwardzona droga dojazdowa do nieruchomości
jednego ze współwłaścicieli dziaŁkl nr 58912. Podjęcie przedmiotowej uchwały pozwoli
miastu nabyć grunt, ktory jest już zaużfikowany jako droga i pozwoli uregulować stan
prawny tej nieruchomości poptzęz doprowadzenie do zgodności stanu prawnego zę stanem
faktycznym w terenie. Natomiast wnioskodawcy, czyli współwłaściciele działki nr 58912

takze uregulują m.in. prawny dojazd do swojej nieruchomość. W tym miejscu Naczelnik
Wydziału wniosła autopoprawkę, mianowicie w projekcie uchwały przekazanym Radnym
w § 1 nalezy wpisać, że zamianajest na dztałkęnr 58912 o pow. 0,00]2ha.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozy.tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie zam|any
nieruchomości.

Za przyjęciem uchwały Nr XXIYl220l12 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zostala podjęta.

Ad.I L
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zamianv nieruchomoŚci oznaczonei
w ewidencii gruntów iako działka nr 640/8 o now. 0,0192 ha położona w Sanoku obr.
Dabrówka stanowiqcei własność Gminv Miasta Sanoka, na działke nr 640/10 o pow. 0,0234
ha położona w sanoku obr. Dlbrówku, którei właścicielami sq Bożena i Tomasz saramu,
z ewentualnvm podieciem uchwałv w tei sprawie,

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedkładany do podjęcia projekt uchwały dot. vnryrażenia zgody na

dokonanie zam:r;ny nieruchomości będącej własnością Gminy Miasta Sanoka na
nieruchomość stanowiącą własność osób ftzycznych. Zamtana dot. działki Gminy Miasta
Sanoka połozonej w Sanoku, obręb Dąbrowka przy uL. Czesława Miłosza oznaczona nr 64018

o pow. 0,0792 ha na działkę, ktorej właścicielami są Bozena i Tomasz Sarama, połozoną
równiez przy ul. Czesława Miłosza, o nr 640110 o pow. 0,0234 ha. Przedmiotowa zamlana
działęk jest konsekwencją zmlany Miejscowego Panu Zagospodarowania Przestrzennego
terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinne i usług przy ul. Głogowej w Sanoku, która
to zmiana została dokonana na wniosek Państwa Bozeny i Tomasza Sarama. Zmiana planu
dot. zmiany przeznaczenia gruntu, część ul. Czesława Miłosza, która w planie przed zmianą
była przeznaazona pod drogę, została pTzęznaczona pod budownictwo mieszkaniowe
jednorodzinne, a terenprzeznaczony pod drogą ciąg uliczny to działkanr 640110. W związku

l1



z tym, ze Państwo Sarama są właścicielami działęk przyległych nabycie przez nich działki nr
64018 poprzez zamlanę polepszy zagospodarowanie ich działek i da mozliwość stworzenia
jednej duzej nieruchomości.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym puŃcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawte zamiany
nieruchomości.

Za przyjęciem uchwały Nr XXIYl22Ill2 głosowało ż0 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwala zosta|a podjęta.

Ad.12.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przvstapienia clo scalenia i podziułu
nieruchomości położonvch w reionie ulicv szczudliki w dzielnicy Dqbrówka. z ewentualnvm
podieciem uchwałv w tei spruwie.

Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani Marta Kopacz
poinformowała, że przedkładany do podjęcia projekt uchwały dot. przystąpienia do scalenia
i podziału nieruchomości połozonych w Sanoku, obręb Dąbrówka, w rejonie ulicy Szczudliki.
Kompleks gruntów, ktory objęty byłby scaleniem są to grunty o pow. ok. 1,31 ha.

Przedmiotowy teren objęty jest Miejscowym Planem Zagospodarowania Przestrzęnnego pn.

,,Szczudliki - I" zatwterdzonym Uchwałą Rady Miasta Sanoka z dnta 29 listopada 2017 r.
Zgodnie z zapisamt planu grunty tam połozone zostały przeznaczone pod budownictwo
mieszkaniowe jednorodzinne. W planie zaprojektowanych zostało 11 działek budowlanych
oraz zaprojektowano poszerzenie obsługujące ich ulicy. Z wnioskiem o przystąpienie do ww.
wymienionych prac wystąpili do Burmistrza Miasta Sanoka właściciele działek połozonych
na tym terenie. Wniosek ten podpisali wszyscy właściciele gruntów objętych proponowanym
postępowaniem. Gmina Miasta Sanoka na tym terenie jest właścicielem jednej działki
stanowiącej aktualnie polną drogę i obszar wchodzący w skład tego scalenia jest to pow. ok.
10 ar, W związku z tym Gmina Miasta Sanoka jako pełnoprawny uczestnik scalenia takze
otrzyma działkę budowlaną w tym terenie. Właściciele gruntów, ktorzy wystąpili
z wnioskiem o scalenię zadeklarowalt, że poniosą koszty przygotowania całej dokumentacji
geodezyjnej, czyli na dzięń dzisiejszy miasto nie ponosi zadnych kosztów, dopiero jak
scalenie będzie zakończone będą rozltczęnia.

Komisja Finansowo Gospodarcza pozy.tywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.
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Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie zamknął
dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczy.tania projektu uchwały w sprawie przystąpienia
do scalenia i podziału nieruchomości.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zasttzeżęń

Za przyjęciem uchwały Nr XXIYl222l12 głosowało 17 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała została podięta.

W"tym miejscu porządku obrad prowadzący posiedzenie ogłosił przerwę od godz. 17tr do
17- .

Po przerwie.

Ad.l3.
Roulatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie zmianv ,,wieloletniego planu rozwoiu
i modernizacii urzaclzeń wodociągowv i uruldzeń kanalizacvinvch, bedqcyclt w posiadaniu
SPGK Sll. z o.o w Sanoku na lata 2012-2014"., z ewentualnvm podieciem uchwałv w tei
sprawie,

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Zarządzanta
Kryzowego Pan Jacek Gomułka poinformowń, że Sanockie Przedsiębiorstwo Gospodarki
Komunalnej Sp. z o"o. w Sanoku 2I maja 2012 r. przedłożyła w tut. IJrzędzie,,Wieloletni
plan rozwoju i modernizacjt urządzeń wodociągowy i urządzeń kanaltzacyjnych, będących
w posiadaniu SPGK Sp, z o.o. w Sanoku nalata 20lI-20I4" celem aktualtzacji w zakresie lat
2012-2014. Przedmiotowa aktualizacji obejmuje inwestycje związane z budową i rozbudową
sieci wodociągowo kanalizacyjnej. Zakręs rzeczowy oraz nakłady finansowe dla
poszczególnych zadań przedstawia Tabela 2, stanowiąca załączntk do ww. Planu. W wyniku
aktualtzacjt ulegnie zmtanie pkt. 2 planu tj. ,,planowany zakres usług wodociągowo -
kanalizacyjnych", a dokładnie mowiąc ppkt. a, gdzie planowany przez Gminę Miasta Sanoka
w budowie sieci kanalizacyjnej dochodzi budowa sieci w ul. Szczudliki i ul. Rataja.
Konsekwencją powyzszego jest takze zmlana w pkt. 5 i 6, które mówią o nakładach
inwestycyjnych w poszczegolnych latach i sposobie finansowania planowanych inwestycji.
Przędłożony plan wieloletni opracowany został zgodnie z art. 2I ust. 1 i 2 ustawy z dnia
7 czerwca 200l r. o zbiorowym zaopattzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków
oraz spełnia warunki określone w ust. 3 i 4 ww. artykułu. Jednocześnie Naczelnik Wydziału
wniósł autopoprawkę polegająca na poprawieniu pomyłki pisarskiej, ktora jest w tytule
Uchwały, zamiast,,na lata ż0 12 -20 I 4", powinno być,,na lata 20 7 7 -20 l 4" .

Komisja Finansowa Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisj a Infrastruktury Miej skiej

Komisja Ochrony Środowiska i
pozytywnie zaopiniowała proj ekt

pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.

Porządku Publicznego przy jednym głosie przeciwnym.
przedmiotowej uchwały.
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Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Andrzej Chrobak poinformował, że poniewaz firma planuje oszczędność
zakładow i odrębne zakłady oraz, że MKS-y zawsze cierpiały na brak pieniędzy to źle się
stało, iz nie brano pod uwagę obnizenia kosztów MKS-ów, gdyz wiele firm w Polsce wchodzi
w autobusy, które są zasilane gazęm ziemnym, co jest o wiele tańszę.

Radny Pan Łukasz Wożnlczak zwrocił się z pytaniem o plany Spółki jeśli chodzi o ujęcie
wody w Zasławtu? Czy społka myśli o tym, aby zachęcać sąsiednie gminy do tego, aby
wpinały się w tą dobrą wodę, którą za chwilę Ttepcza powinna z nowego ujęcia dawać, czy
będą jakieś zachęty, współfinansowanie inwestycji, bo z tego co na razie widać miasto
niewiele dostarcza tutaj nowych klientów, a okoliczne gminy są rynkiem dosyć znacznym
i ciekawym.

Radny Pan Piotr Lewandowski odnosząc się do wypowiedzi Radnego Andrzeja Chrobaka
poinformował, że kilka lat temu Autosan posiadał w ofercie autobusy na CMG, ale niestety
nawet Rzeszów nie był wtedy tym zatnteresowany z uwagi na brak gazu, napełniania, wtedy
nie było zainteresowania tym w Polsce.

Zastępca Burmistrza Pan Ziemowit Borowczak odpowiedział na pytania zadane przęz
Radnego ŁukaszWoźntczak Poinformował, że nic się nie zmieniło, ujęcie w Zasławiu będzie
wygaszane, co nastąpi po całkowitym zakończeniu inwestycji. W tej chwili są rózne pomysły
na zagospodarowanie tego ujęcie. Na spotkaniu z Panem Burmistrzem Zagorza, które odbyło
się w Urzędzie Miasta Sanoka, wspólnie z Prezesem SPGK poinformowali jaka będzie
przyszłośc tego ujęcia w Zasławtu. Tak, ze Burmisttz Zagorza jest bardzo zainteresowany
tym, aby przyciągnąc inwestora na to miejsce, więc będzie to przy korzyści dla wszystkich.
Natomiast co do zachęcania wpinania się do ujęcia w Trepczy to jest to zagadnienie szerokie,
Oczywiście, że zachęcają i wspołinwestują głównie z Gminą Wiejską Sanok, natomiast ta
sptzedaż wcale nie rośnie tak jakby chcieli, poniewaz większość mieszkańców na terenach
wiejskich, także po stronie miasta i Gminy Zagorz i po stronie Gminy Wiejskiej Sanok, ma
swoje studnie. To zużycie wody jest mikroskopijne, ludzie używają wodę do codziennych
czynności ze swojej studni, a tylko do picia wodę miejską. Największym odbiorcą wody jest
przemysł i polityka SPGK składania się ku temu, żeby juk najwięcej zakładow
przemysłowych odbierało wodę właśnie z SPGK ante z, własnych ujęć.

Radny Pan Jan Biega stwierdził, że z tego co pamięta z wcześniejszych lat to właśnie polityka
nadmiernego wzrostu cen wody dla przedsiębiorstw przemysłowych spowodowała w efekcie
spadek zużycia wody, poniewaz dużę przedsiębiorstwa typu Autosan, Stomil, które
w większości korzystały z wody do celow technologicznych, a więc nie wymagających takich
parametrów jakościowych jak woda pitna, mają swojej ujęcia wody. Radny uważa, ze woda
jest takim samym towarem handlowym jak inne towary i jest wiele do osiągnięcia dobrych
efektów, albo zwiększenie ilości sprzedaży poprzez relatywną obnizkę cen pozwalającą
uftzymac koszty i minimalny zysk, albo probować bindować ceny l ltczyó się z tym, że
w którymś momencie to zużycie będzie spadać, bo jeżeli popatrzy się na statystki to kiedyś na
gospodarstwo domowe na terenie Sanoka zużycte było w granicach 7 do l0 kubików na
osobę miesięcznie, to dzisiaj jest w granicach 3 kubikow. Ludzie podlewali ogrodki w okresie
suszy, czyścili posesje, dzisiaj nikt tego juz nie robi i ciktorzy budują domy slląrzeczy będą
się starać, jeżell mają mozliwość pozyskania wody we własnym zakręsie w postaci studni.
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Nie było więcej chętnych do zabrania głosu w zwlązku z czym prowadzący posiedzenie
zamkn$ dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie
,,Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji utządzeń wodociągo\Ąrych i urządzen
kanalizacyjnych będących w posiadaniu SPGK Sp. z o.o. w Sanoku nalata 20ll - 2014" .

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzeżęń,

Za przyjęciem uchwały Nr XXIYl223l12 głosowało 19 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

Uchwała zosta|a podjęta.

Ad.I4.
Rouatrzenie wniosku komisii oświatv, kulturv, sportu i Turvstvki w sprgwie przvznania
Nagród Miasta Sanoka za szczególne osiagniecia w dziedzinie *KULTURA I SZTUKA"
w roku 20ll. z ewentualnvm podieciem uchwałv w tei sprawie.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Pan Maciej Bluj
poinformował, że do Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki wpłynęło siedem
wniosków o pTzyznanie Nagrody Miasta Sanoka, z czego Komisja pozytywnie zaopiniowała
cztery następuj ące wnioski :

l. Wniosek złożony ptzęz Annę Strzelecką o przyznanie Nagrody Miasta Sanoka dla
Pani Angeli Gaber w dziedzinie Kultura i sztuka, kategoria upowszechnianie kultury
za stworzęnlę i działalność Bazaru Sztuki - Galeria Rzeczy t Wydarzeń Rozmaitych.
Rekomendacji udzieliła Prezes Stowarzyszenia Uniwersytet Ludowy Rzęmiosła
Artystycznego Pani Beata Ziomek.

2. Wniosek Miejskiej Biblioteki Publicznej o ptzyznanie Nagrody Miasta Sanoka dla
Pana Tomasza Chomtszczaka w kategorii upowszechnianie kultury t sztukt, za
całokształt działalności. Rekomendacji udzielili m.in. Pan Janusz Szuber, Pan
Wiesław Banach Dyrektor Muzeum Historyczne.

3. Wniosek Młodziezowego Domu Kultury w Sanoku o przyznanie Nagrody Miasta
Sanoka dla Pana Konrada Oklejewicza w dziedzinie Kultura i sztuka, w kategorii
Muzyka za szczególne osiągnięcia w 20l l r, (wydanie pły,ty CD z Kolędami
i Pastorałkami). Rekomendacji udzielili m.in. Pan Michał Bąk dztennlkarz. esanok,
Pani Marianna Jara, Pani Monika Brewczak, Pan Maciej Harna.

4. Wniosek Państwowej Szkoły Muzycznej I i II st. im. Wdany Kossakowej w Sanoku
o przyznanie Nagrody Miasta Sanoka dla Tomasza So*ry w kat. twórczość
at1Lystyczną zakres - muzyka. Rekomęndacji udzieliła Pani Irena Gil - Staroszczuk
z Klubu Młodzieżowego ,,Przystań", Koordynator Szkolonego Koła Wolontariatu.

Powyzsze wnioski zostały przedstawi onę z uzasadnieniem przez Przewodniczącęgo Komisji.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.

Prowadzący posiedzenie Pan Wojciech Wydrzyński otworzył dyskusję w tym punkcie.

Radny Pan Zbigniew Daszyk zwrócił się z prośbą o wymienienie pozostałych wniosków
o przyznanie Nagrody Miasta Sanoka, które zostały odrzucone.
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Pan Maciej Bluj
poinformował, że było siedem wniosków o przyznanie Nagród Miasta Sanoka. Wnioski,
które uzyskały negatywną opinię to wniosek o przyznanie Nagrody Miasta Sanoka dla:

1. Pani Angeli Gaber - Zespoł Trio.
2. Pana Konrada Oklejew|cza za projekt LEGENDA.
3, Pana Sławomira Woźniaka.

Nie było więcej chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
zamknS dyskusję w tym punkcie i przystąpił do odczytania projektu uchwały w sprawie
ptzyznania Nagród Miasta Sanoka za szczególne osiągnięcia w dziędzinie ,,KULTURA
I SZTUKA" w roku 2011.

Do odczytanej uchwały Radni nie wnosili uwag i zastrzężeń.

Za przyjęciem uchwały Nr XXIVl224l12 głosowało 20 Radnych, głosów przeciwnych
i wstrzymujących się nie było.

flchwała została podjęta.

Ad.l5.
Informacia dol ocenv zusobów pomocv społecznei dla Gminv Miasta Sanoka za rok 20]l.

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Andrzej Rychlicki przedstawił
informację dot. oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miasta Sanoka zarokzUJ.
Obowiązek sporządzenia oceny zasobów pomocy społecznej przez samorząd gminny został
wprowadzony na mocy ustawy z dnia 18 marca 201l roku o zmianie ustawy o pomocy
społecznej oraz ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej ze środkow
publicznych. Do ustawy z dnia 12 marca 2004 roku wprowadzono nowy arlykuł 164
o brzmieniu: ,,Gmina, powiat i samorząd województwa przygoto*ją ocęnę zasobów pomocy
społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej".
ZAKRES RZECZOWY DOKUMENTU wynika z cytowanego ar1. 16,Ą znowelizowanej
ustawy o pomocy społecznej i powinien objąć: infiastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe
i nakłady finansowe na zadanta pomocy społecznej bez względu na podmiot je finansujący
trealtzujący. Ocena, o ktorej mowa obejmuje osoby i rodziny korzystające z pomocy
społecznej, rodzaje ich problemow oraz ich rozkład ilościowy.
METODOLOGIA OPRACOWANIA DOKUMENTU. Struktura dokumentu została
narzucona przez Mtnisterstwo Pracy i Polityki Społeczne, które do opracowania oceny
zasobów pomocy społecznej przygotowała rnrzędzie elektroniczne w centralnej aplikacji
statystycznej (SAC). Dokument został opracowany przęz instytut rozwoju słuzb społecznych
w Warszawie. Narzędzie do opracowania oceny zostało udostępnione dopiero na początku
marca 201l roku 1 zawlęra ltczne błędy i braki (od momentu udostępnienia wyjaśnienia dla
uzytkownikow zajmują 23 strony).
HARMONOGRAM PRACY NAD DOKUMENTEM. Prace nad dokumentem zostały
wykonane przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej od 15 marca do 30 k.ił,ietnia 2012 r.
23 marca Kierownik MOPS wystąpił z pismem do Burmistrza Miasta Sanoka o pomoc
w zebraniu danych nie będących w posiadaniu MOPS niezbędnych do opracowania
dokumentu. Jednocześnie wystąpiono z wnioskami do organizacji pozarządowych i innych
instytucji w sprawie pozyskania niezbędnych danych. Po zebraniu danych i ich weryfikacji
zostały one wprowadzone do systemu informatycznego.
STRUKTURA DOKUMNETU. Dokument składa się z dwóch zasadniczych części:
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. Punkty od2.1, do 2.9 zawrerąądane statyczne w następującym układzie:
- 2.I Dane o sytuacj i demografic znej i społecznej
- 2.2 Danę o korzystaniu z pomocy społecznej
- 2.3 Wybrane usługi pomocy społecznej
- 2.4Instytucje pomocy społecznej
- 2.5 Zwtększenie zasobów pomocy społecznej
- 2.6Kadra środków pomocy społecznej
- 2.7 Koszty prowadzenia i utrzymania zasobów pomocy społecznej
- 2.8 Srodki finansowe na zadanta własne i zlecone w obszarze pomocy społecznej
- 2,9 współpraca z organtzacjami pozarządovłymi - zadania zlecone w obszarze pomocy
społecznej.

o Punkty 2.10.I do 2.10.47 zawterują wskazniki oceny zasobów pomocy społecznej,
które mozna pogrupować w następujący sposób:

- wskaźnikt od2,10.1 do 2.10.12 dotycząkadry Ośrodka Pomocy Społecznej (dalej: OPS)
- wskaźnikt odż.10.13 do 2.10.15 dotycząwydatkow i działań OPS
- wskaźnikl od2.10.16 do 2.10.4] dotycząświadczeń udzielanych przez OPS.
W trakcie opracowania tego dokumentu wysuwają się pewne wnioski. Z tego dokumentu
wynika, żę Liczba osób korzystających z pomocy społecznej w roku oceny tj.2011 wzrosła do
lat poprzednich. Ze względu na propozycje zmtan kwot kryterium dochodowych szacuje się,
tż llczba ta w roku 2012 także wzrośnie. Rośnie tęż liczba osób korzystających z pomocy
przyznanej w ramach zadań własnych. Jest to wynikiem zmian przepisow ustawy o pomocy
społecznej, która przesunęła wpłatę zasiłków stałych do zadań własnych gminy. Powodami
przyznanla pomocy, ktore mają tendencję narastającą są: ubóstwo, bezrobocie, długotrwaŁa
lub cięzka choroba, alkoholizm. Powodami przyznania pomocy, które mają tendencję
malejącą są: bezradność w sprawach opiekuńczo wychowawczych w rodzinach
wielodzietnych, niepełnosprawność. Niekorzystna tendencja wzrostowa występuje tęż
w przypadku długotrwałego korzystania z pomocy społecznej przyznanej z powodu: ubóstwa,
bezrobocia, alkoholizmu, rosną wydatki na zadanla własne gminy z zaktęsu pomocy
społecznej z kwoty 2.876.000 zł. w roku 2009 do kwoty 3.897.000 zł. w roku 20|1.Po raz
pierwszy do oceny zasobów pomocy społecznej zostały wprowadzone świadczenia rodzinne,
dodatki mieszkaniowe, świadczęnia alimentacyjne. prace społecznle lżyĄeczne, tym samym
określa ona system pomocy społecznej w bardzo szerokim zakresie. Gmina Miasta Sanoka
batdzo dobrze wykorzystuje mozliwość pozyskiwania środkow z Europejskiego Funduszu
Społecznego na przeciwdziałanie wykluczeniu społeczeństwu. Obecnie realizuje trzy projekty
w ramach których wsparciem objętych zostało ponad 500 rodzin. Łączna wartość
pozyskanych środkow przedstawia się w następujący sposób:
2009
2010
20rI
2012

660 tyś zł.
851 tyś zł.

I 242 tyś zł.
2 585 tyś zł.

Wzrasta llczba organizacjl pozarządowych współpracujących z Gminą Miasta Sanoka
w zakresie pomocy społecznej: w roku 2009llczba organlzacji 19, kwota 1ż4.212 zł., w roku
2010 ltczba organtzacjt 23, kwota środków 688.092 zł.. w roku 2011, Itczba organtzacji 27,
kwota środkow 636.500 zł. Głownymi odbiorcami środków są trzy organlzacje,: Polski
Komitet Pomocy Społecznej, Polski Czerwony Krzyż, Towarzystwo Pomocy im. Swiętego
Brata Alberla koło w Sanoku.
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej podziękował za uwagę.
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W tym miejscu porządku obrad prowadzenie sesji objfl Przewodniczący Rady Pan Jan
Oklejewicz.

Ad.16.
Interpelacie,

Prowadzący posiedzenie Pan Jan Oklejewicz poinformował, ze do chwili obecnej nie
wpłynęła żadna interpelac.j a,

Ad. 17.
wolne wnioski i zapvtania.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn w imieniu Radnego Adama Ryniaka
złożył wniosek o następującej treści: ,Zgodnie z wywiadem udzielanym przęz Zastępcę
Burmistrza t zamieszczanym w Tygodniku Sanockim uprzejmie proszę o pilne ptzekazante
Radzie Miasta oTaz Radom Dzielnic projektu nowego rozkładu iazdy MKS celem
zaopiniowania",
Wiceprzewodniczący Rady Pan Tomasz Dańczyszyn zv,,rocił się z następującymi
sprawami:
- Właściciele zakładow kamieniarskich wykonujący nagrobki zwracają się z prośbą
o przedłużenie godzin otwarcia cmentarzy ze względu na prowadzonę pTzęz nich prace przy
budowie bądź remontach grobowców. Obecnie czas otwarcia cmęntarza dla prowadzenia prac
to godziny od 8@ do 154 i wg nich to zdecydowanie za krótko.
- Dot. załatanta dziur na ul. Rybickiego na odcinku od Skansenu do Sosenek. Jest to droga
uczęszczana przęz wielu Sanoczan oraz turystow odwiędzających nasze miasto, a także przęz
rowerzystów i działkowców.
- Dot. projektu pn. ,,Rozwój przeciwdziałanla wykluczeniu cyfrowemu na terenie miasta
Sanoka" - dlaczego wniosek nie został przyjęty?

Radny Pan Maciej Bluj zwrócił się z następującymi sprawami:
- W innych miastach, gdzie drużyny zdobywąą tytułu Mistrza Polski na bramkach miast
umieszczane są informacje ,,miasto Mistrza Polski" ttd. Czy nie mozna by było takich tablic
umieścić w sanoku?
- Na jakim etapie jest opracowanie insygniów władzy miejskiej?
- Dot. pomocy psychologiczno - pedagogicznej w szkołach podstawowych i gimnaĄach.
W listopadzie 2010 r. weszły trzy rozporządzenl,a dot. pomocy psychologiczno
pedagogicznej, które nakładają na szkoły powazny obowiązek pracy terapeuty z dziecmt,
które sąz dysfunkcjami, pochodzące równiez zrodzin patologicznych. A w Sanoku zdarzyło
się tak, że w przyszłym roku szkolnym, gdzie jest czterech psychologów mających kilka
godzin dyzurów w tygodniu w szkołach, te etaty zostały zlikwidowane, jest to kwota ok.
150.000 zł. Po alarmie psychologów Zastępca Burmistrza poinformował, że będzie częściowa
pomoc psychologięzna w postaci 3 godzin tygodniowo opłacona z Gminnego Programu
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Radny dodał, żę będzie to jednak pomoc
znikoma. Uważa, ze 150.000 zł. ntęjest tak duźąkwotą a wchodzą rozporządzenia i zamtast
lvyjść trochę naprzeciw to robią zupełnie coś odwrotnego. Zaproponował, aby pieniądze,
które mogą pojawiać się ze sprzedaży, a które Burmistrz w piśmie rozdysponował m.in. na
stypendia sportowe 100.000 zł można by było przęznaczyć na pomoc psychologiczno -
pedagogiczną.
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Radny Pan Maciej Drwięga zwroctł się następującymi zapytaniamt:
- Dot, zmiany rozkłady MKS, Czy przystanek na ul, Kościuszki pod Domem Handlowym
faktycznie ma być najwazniej szym przystankiem, gdzie mają się przecinać wszystkie linie
i czy pod względem wielkościowym jest w stanie to objąć?
- Czy miasto w jakikolwiek sposób przygotowuje się do Euro 20|ż? Radny ma na myśli strefę
kibica, czy nlę można by było zolganlzować coś na Arenie Sanok?

Radna Pani Henryka Tymoczko porus zyła następuj ące sprawy :

- Prośba o umieszczenie w Tygodniku Sanockim informacji o przypuszcza|ntę planowanym
remoncie szczególnie chodnikow na ul. Lipińskiego.
- Dot. remontu schodów Balowskich.

Radny Pan Mariusz Chytła poruszył problem dot, ul. Kwiatowej. Odbywajątam co wieczór
zawody typu szybka jazda na motorze,w związkuztymjest prośba o zamontowanie progów
zwalniających otaz częstsze patrole policjantow bądż Straży Miejskiej.

Radny Pan ŁukaszWoźniczak poruszył następujące kwestie:
- Dot. działań plzeprowadzonych ptzęz Komisje powołaną przęz Burmistrza w zakresie
oświaty, jest prośba o przedstawienie na następnej sesji lub pisemnie te działania, które będą
podjęte i ewentualnie środki jakie mogą ztego zostac.
- Osoby zainteresowane wyjazdem młodzieży w hokeju do Kanady zwracają się z pytaniem.
czy miasto współfinansowało ten wyjazd, czy spółka sama to organizowała?

Radny Pan Andrzej Chrobak podziękował wszystkim Radnym, Burmistrzowi za
przyznanie 2.000 zł. na organizację Imprezy zwlązanej z przypomnieniem Rotmistrza Witolda
Pileckiego. Z tego tytułu odbył się bieg im. Rotmistrza Witolda Pileckiego, był równiez
koŃurs historyczny oraz f/rm wyświetlony w SDK - u dla młodzieży sanockich szkół. Warto
by było to kontynuować, poniewaz Rotmistrz Witold Pilecki był to człowiek, który powinien
być światłem dla młodzieży i ptzykładem jak powinien Polak postępować.
Odniosł się równiez do sprawy dot. uroczystośct zwtązanej z l80-leciem Autosanu.
Poinformował, ze jezeli ludzie nie dostają poborów, które się należą 1 danego miesiąca, tylko
dopiero pod koniec miesiąca wtedy kiedy te uroczystości miały mieć miejsce i zachodziło
podejrzenie, że mogąbyć jakieś wystąpieniaztego tytułu to jest to bardzo poważna sytuacja.

Radny Pan Ryszard Bętkowski zwrócił się z następującymi sprawami:
- Sanocka Społdzielnia Mieszkaniowa ul. Sienkiewicza złożyła do miasta kilka propozycji
wspólnego zbudowania wielu miejsc parkingowych na terenie Sanoka ogólnodostępnych,
m.in. była też propozycja przebudowy miejsc parkingowych przy ul" Sobieskiego. Czy
w ramach obecnej przebudowy ulicy Sobieskiego nie mozna by było obnizyć krawęznik,
przebudować chodnik zgodnie z projektem Społdzielni Mieszkaniowej? Przede wszystkim
rozwiązałby się problem dojazdu do hurtowni budowlanej. Jest tam mozliwość zbudowania
16-18 miejsc parkingowych, Radny poprosił o odpowiedź na piśmie.
- Dot, garaży na ul. Jana III Sobieskiego obok MOPS - u. Właściciele garazy wystąpili
z pismem do Burmistrza, ktoty poradzlł im złożyc pismo do Komisjt Bezpteczeństwa przy
Starostwie Powiatowym. Otrzymali odpowiedź, ze nic nie stoi na ptzeszkodzi, żeby
właściciel, czyli miasto Sanok postawiło zakaz zatrzymywania się i postoju wzdłuż tych
garaży, jest tam równiez chodnik, na którym parkują samochody obok tych garuży i Zadęn
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z właścicieli nie moze wyjechać ani wjechac do garuży. Ponadto właściciele ci płacą co roku
od dwudziestu kilku lat podatek do Urzędu Miasta. Radny poprosił o odpowiedź na piśmie.
- Dot. remontu ul. Jana III Sobieskiego. Co zostało w tej chwili zrobione przy tej ulicy, a co
jeszcze będzie zrobione? Radny zastanawiał się czy nie mozna by było skończyć ul.
Sobieskiego a potem zacząc ul. Piłsudskiego i pozostałe ulice. Radny poprosił o odpowiedz
na piśmie.

Przewodniczący Rady Pan Jan Oklejewicz stwierdził, ze odnośnie garaży przy ul. Jana III
Sobieskiego to proponowałby je usunąć a zrobic tam parking.

Radny Pan Roman Babiak zaapelował o mozliwość przeznaczenia części środkow
finansowych ze sptzedazy nieruchomości na utrzymanie biezące dróg, czyli tzw. bieżące
remonty. Z informacji jakie uzyskał od Naczelnika Wydziału te środki są nie wystarczające,
a stan drog w mieście Sanoku ulega degradacji co kazdy z nas jako mieszkaniec na co dzień
obserwuje.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Wojciech Wydrzyński zwrócił się z zap7taniem, czy
zostałapodjęta decyzja w sprawie wprowadzenia ruchu dwukierunkowego na ul, Zielonej?

Przewodniczący Zarządy Dzielnicy Zatorze Pan Franciszek Podulka w imięniu
mieszkańców dzielnicy zgło sił następuj ąc e wnio ski :

1) Związane z budową magistrali wodociągowej Stawiska, Warzywna, Kenara:
- Są zaniepokoieni terminowością wykonywanych prac. Przedstawiony harmonogram nie jest
realizowany. Dziwi sposób dzielenia inwestycji na odcinki, które wykonywane są w róznych
miejscach, Podczas prac na ul. Stawiska istniały zwężenia i samochody musiały wjeżdżac na
chodnik. Powodem częgo są popękane płytki na odcinku od wjazdu do SOR, az do
przystanku MKS (nr 68). Proszą o przegląd chodnika we wskazanym miejscu. Na niektórych
odcinkach jest on w fatalnym stanie, jak i równiez wymianę popękanych płytek, tych które
zostaną vznane, że wafio je jeszcze wymięnić. Uważają że cały chodnik nadaje się do
wymiany.
- Na ul. Stawiska od lampy nr 2I do wiaty przystanku MKS (nr 76 Warzywna Rondo)
podczas budowy kanaltzacji deszczowej zostało utwardzone pobocze. Proszą o odtworzenie
utwardzenia, tak by, jak poprzednio mozna było parkowac tam samochody.
- Proszą o rozważenie mozliwości połozenia nawierzchni asfaltowej na całej jezdni ul.
Warzywnej, Podejrzewająże jużżadne media nie sąplanowane pod jej nawierzchnią.
- Żle się stało, ze przebieg tej magistrali nie pokrywa się z rowem na ul. Kenara, co sugerował
Zastępca Burmistrza St. Częrnek (LXIV Sesji Rady Miasta z dn. 16.09^2010). Przy okaili
budowy magistrali miał być wykonany rów odwadniający - stało się inaczej.
- Na zakończęnie proszą o sprzątnięcie (pozamiatanie) całej ulicy Stawiska wraz
z chodnikiem. Resztki błota, piasku i kamieni po pracach budowlanych stwarzają
niebezpteczeństwo dla uzytkownikow.
2) Na skrzyżowaniu ul. 800-1ecia i ul. Głowackiego znajduje się wyrwa, jest prośba
o zrobienie tego.
3) Związane z budową, przebudową torów kolejowych:
- Naprawienie barierki przy ul. Szklanej na szczycle wzniesienia, obok słupa nr 16194.

Posiada ona załarrlane przęsła a w miejscu tym istnieje duża skarpa. Nalezy równiez
uspraumić barierkę odgradząącą potok na ul. Cichej, została ona uszkodzona podczas prac
remontowych.
- Utwardzenie ściezki biegnącej od ul. Szklanej do ul. Konarskiego. Jęszcze jesienią istniał
tam pas około jedno metrowej szerokości utwardzony żwirem, po którym mozna było
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bezptecznie przejśó. Z przejścia tego korzysta młodzięż I-go LO, pracownicy instytucji
znajdujących się na terenie naszej dzielnicy oTaz mlęszkańcy dzielnicy zatrudnieni na
Posadzie. Jest to doskonały, bardzo często uzywany skrót łączący ulice Lipińskiego (Dworzec
PKP i PKS) z ulicami Konarskiego, Zagrody, czy 800-1ecia.
- Wyrównać i doprowadzic do stanu uzywalności drogę biegnącą po południowej stronie
torów (rownolegle do ul. Cichej). Jest ona co prawda zamknięta dla ruchu kołowego, lecz
podobnie jak powyżej często używana przez pieszych tworząc, ze wspomnianą ściezką ci€
pieszych. Jest ona obecnie w fatalnym stanie - to również zasługa prac prowadzonychprzy
torach kolejorłych.

Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Posada Pan Zbigniew Czerwiński poruszył sprawę
dot, cmentarza na Posadzie. W starej części od bramy głownej do kaplicy cmentarnej jest
strasznie ściezka zdewastowana, przy znacznych opadach wody nie mozna tamtędy przejść.
Ponadto na części wjazdowej gdzie jest parking znajduje się kontener w obrębie którego
gromadzi się woda, jest grzęzawisko, ludzie zaczynająpodkładać śmieci tam na poboczu, nie
jest to eleganckie i jest prośba o przypilnowanie tej sprawy.
Zwtoclł się również z prośbą o usy,tuowanie wiaty przystankowej przy skrzyzowaniu ul.
Lipińskiego i ul. Łany. Z tego przystanku korzysta bardzo duzo pracowników pracujących
w pobl i ski ch zakładach.
Jęst takze prośba o mozliwie jak najszybsze przyśpieszenie naprawy ulic w dzielnicach.
Są skierowane do Rady Miasta wnioski z dzlelnic dot. remontów, więc powinno się wrócić do
tego tematu i w miarę mozliwości to regulować.

Zastępca Burmistrza Pan Marian Kurasz udzielił odpowiedzi na pytania Radnych.
Odnośnie organizowanta vq,jazdu młodzieży hokeja do Kanady to miasto nie brało w tym
udziału od strony finansowej, we własnym zakresie tam pojechali,
W sprawie strefy kibica to nie będzie się to nazywało streĘ kibica. Udało się pozyskać firmę
Eurocash i Delikatesy Centrum, które za darmo zrobtąstrefę kibica przęz 4 dni (8.06.,7ż.06.,
16.06., 1.07.2012 r"). Przypomniał, żekoszt proponowanej prawdziwej strefy kibica wynosił
1.200.000 zł., natomiast koszt jednego dnia duzego samochodu, który jeżdził wynosił 70.000
zł, itę propozycje zostały odrzuconę" Udało się dogadać z Eurocash i Delikatesami Centrum,
ktorzy zotgantzująstrefę kibica przy MOSiR - e, przy Arenie na parkingu, miasto to nic nię
będzie kosztować. Nie będzie to impreza masowa, zmieści się tam 999 osób, a bilety będą
rozprowadzane na podstawie zakupów w Delikatesach Centrum.
W sprawie pomocy psychologiczno - pedagogicznej w szkołach Zastępca Burmistrza
przypomniał, że został powołany Zespoł ds. restrukturyzacjt sanockiej oświaty. Zostały
przedstawione propozycje, Komisja akceptowała, odbyło się kilka spotkań i wypracowano
bardzo ważnę wnioski tj. ;

- zmniejszenie co najmniej jednego oddziału w danej szkole, tam gdzie będzie mozliwość
jeżelt nie przekroczy to 30 osob w grupie
- zwiększenie parametrów dot. |lczby uczniów w oddziale
- bezwzględne przestrzeganie podziału na grupy z skierowanta ftzycznego i tematyki językow
obcych
- ograniczenie do niezbędnego minimum zastępstw doraznych
- ograniczenie do minimum urlopów zdrowotnych
- zmniej szenie dodatku z tytułu pełnienia funkcj i wychowawcy klasowego
- zmiana zasad naliczenia zasiłku chorobowego
- rezygnacja ze stanowiska psychologa
- zmiana zasad funkcjonowania boisk sportowych Orlik
- redukcja zatrudnienia pracownika administracji obsługi
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- zwiększenie parametrów dot. pracowników kuchni
- zmiana kryteriów dzieci do przedszkoli, czyli będą przyjmowane dzieci tych rodziców,
ktorzy zadeklarują się na pełny wymiar tych 9 godzin
- wzrost opłaty zapobyt w przedszkolu, złobku
- zmiana zasad funkcjonowania zerówek, czyli w szkołach zerówki mają spełnić to minimum
5-godzinny czas nauki, a nie mogą korzystacbezpłatnie ze świetlicy
- proponowan|e nauczycielom posiadającym uprawnienia na przejście na emeryturę
- zmiana dostawcy energii, czylt wybranie tego najkorzystniejszego
- ograniczenie do minimum wydatków rueczovnrych
- bieżąca co miesięczna analiza budzetu przęz Dyrektorów, księgowych szkół
- poczynienie oszczędności we wszystkich innych jednostkach podległych Gminie Miasta
Sanoka,
Zastępca Burmistrza dodał, ze dokonano równiez zapisu w pkt. a, że zwiększenie liczby
uczniów w oddziałach do 30 oruz likwidacja stanowisk psychologa traktuje się jako stan
przejściowy wynikający z trudnej sytuacji budzetowej miasta, z chwilą poprawy warunków
finansowych miasta nastąpi powrót do wcześniejszyclr parametrów. W klasach nie będących
integracyjnymi, w ktorych występują uczniowie wymagający pomocy psychologiczno -
pedagogicznej z orzeczeniem dopuszcza się zwiększenia oddziału do 25 osob w klasie i ze
względu na specyfikę środowiska, w tej chwili funkcjonują w Szkołach Nr 3, 6, 7, dopuszcza
się mniejsząliczbę uczniów w klasach. Zaznaczył, że Radny Pan Maciej Drwięga nie
zaakceptował punktu dot. psychologów, Radny Pan Andrzej Chrobak pkt. c, czy|t tą
specyfikę środowiska. .Iest juz po analizie projektow organlzacyjnych szkół i wychodzi na to,
ze 5 osób pójdzie na emeryturę, zwolnionych będzie 2-3 nauczycielt, ktorzy mają umowę
poprzez mianowanie i 4 zatrudnionych na czas nieokreślonych albo nauczycieli
kontraktowych, 17 nauczycieli będzie miało niepełny wymiar godzin, ale jest to ponad
połowę etatu, W tym roku uda się dzięki tym propozycjązaoszczędzic 372.000 zł., alebędą
równiez odprawy z powodu zwolnionych i z powodu emerytur. Natomiast licząc 12 pełnych
miesięcy, czyli następny rok będzie to już znaQzna kwota 1.780.000 zł. Odnośnie
psychologow to w żadnej gminie ościennej nie ma psychologów w szkołach, podstawą
zatrudnienia w szkole jest pedagog. Wybrano jednak drogę pośrednią a mianowicię z tzw.
funduszu korkowego, z wpływów z koncesji alkoholowych zdecydowano w porozumieniu
i po konsultacji z Dyrektorami, ze od września zatrudnieni zostanąw szkołach podstawowych
psychologowie po 2 godziny i po 3 godziny w gimnazjum.

Zastępca Burmistrza PanZiemowit Borowczakudzielił odpowiedzlnap7Ąania Radnych.
W sprawie przedłużenia godzin otwarcia cmentarzy, to godziny są zapisane w regulaminie
tzn. prace mogą być prowadzone od 7il do 1530. Chodzi równiez o to, żeby prace
kamieniarskie nie były prowadzone wtedy kiedy popołudniami ludzie odwiedzają groby,
przede wszystkim nie ma nadzoru wówczas nad tym co się dzieje, ale jeżelljest taka potrzeba
zawsze można z administratorem cmęntarza porozmawiać i Medy udostępnić dłużej otwartą
bramę cmentatza.
Ul. Rybickiego - oczywiście te dziury będą naprawiane, ulica ta jest wpisana do remontu.
Ponadto zostaną naprawione dziury na całym trakcie pieszo - rowerowym od Sosenek do
policji.
Projekt wykluczenia cyfrowego - wniosek rzeczywiście został odrzucony z pTzyczyn
formalnych ptzez władzę wdrażalącą programy europejskie, Złożony został protest, jest to
ewidentny błąd władzy wdrażającej, ponieważ zawszę jest tak, ze braki formalne jeżeIt
występują w jakichkolwiek dokumentach raz można je uzupełnić. Władza wdrażająca
przesłała listę tych wybrakowań i literalnie została ta lista wypełniona oraz odesłana.
Natomiast wŁadza wdrĘająca odrzuciła zę względu na brak, o którym gminę nie
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poinformowała. W związku z czymjest to ewidentny błąd władzy wdrĘającej, dlatego został
złożony protest t czekają na jego pozytywne rczpatrzenie. W przeciwnym tazie, to też nle
zamyka drogi, poniewaz w sierpniu będzie kolejne otwarcie, kolejna transza i będzie można
ten sam wniosek złożyc. Zastępca Burmistrza dodał, że przyszła nowoczesność do polskich
urzędów i jest coś takiego jak e-pułap, do tej pory natomiast składało się wnioski w formie
papierowej. E-pułap jest tak pomyślany, że można składać największe załącznlki do 3,5Mb,
a okazało się żę ich załącznlki miały 20Mb i ttzeba było to skompresować. Do
kompresowania plikow jest wiele programów i nigdy nie wiadomo jaki będzie uzytkownik po
tej drugiej stronie używał. W tym przypadku zdarzyło się tak, że przy rozpakowaniu niektóre
pliki się porozłazlły i taka jestptzyczyna tego, ze te wnioski zawierały braki.
Przystanek na ul. Kościuszki - będzie to główny przystanek przesiadkowy. wszystkie linie
będą przej eZdZały przęz te przystanki, Rozkład będzie tak ułozony, żeby pomiędzy
autobusami kolejnymi przyjeżdżającymi na przystanek były 2-3 minuty przerwy. Tych linii az
tak duzo po zmianach nie będzie, w związku z czym to wszystko będzie się udawało,
generalnie zasada jest taka aby nie czekac długo na przesiadkę. Ten przystanek został
wybrany ze względu na to, ze w tej chwili po badaniach to jest przystanek gdzie jest
największa wymiana pasazerów, wsiadających jest do kazdej linii tak średnio ok. 20-25 osób
i wysiadających równięż 20-25 osob. W przyszłośct jeżeli będzie można przeprowadzić
pewne inwestycje w mieście, chodzi głownie o budowę śródmiejskiej trasy średnicowej
wzdłuż toru kolejowego, gdzie planowany jest dworzec autobusowy kolejowo - autobusowo

- samochodoury podmiejski, miejski itd. i będzie punkt przesiadkowy przeniesiony.
Ul. Lipińskiego - nie są w stanie określić kiedy ta ulica będzie wykonywana. Na liście
z listopada 2011była wpisana na 82 miejscu do realizacji pażdziernik, listopad 2)I2,jednak
krak finansowy na początku tego roku ściągnął listę o trzydzieści parę miejsc. Krak
finansowy zwlązany z tym, że 6 km autostrady do ul. Podkarpackiej, ktorą zbudowano 1,5

roku po tęrminie, kosztuje trzykrotnie więcej niż planowano, co pokryło wszystkie środki
oddział Rzeszowski Generalnej Dyrekcji.
Schody Balowskie - są w trakcie wyceny, po wycenie będą naprawiane.
Ul. Kwiatowa - problemem zostanie przekazany do Strazy Miejskiej, zostanie równiez
wypracowany wniosek na Komisję Bezpieczeństwa,
Sanocka Społdzielnia Mieszkaniowa ul, Sienkiewicza, miejsca parkingowe - nie stać miasto
na budowę parkingow, Radni znają budzet, wiedzą jakie inwestycje będą robione z tego
budzetu, koszt takiego parkingu to jest ok. 100.000 - 150.000 zł. Był nawet pomysł, bo
Społdzielnia oferowała grunt na Berka Joselewicza i parking miał być budowany wspólnie
z Powiatem, ale koszty ich przerosły, ant miasta na to nie stać, ani powiatu.
Garużę obok MOPS - u - skłaniałby się ku temu aby te garaże usunąć stamtąd, bo szpecą
trakt zamkowy i oczywiście w tym kierunku będą się poruszać.
Remont ul. Sobieskiego dotyczy całej tej części miasta, w tej chwili jest połozona
kanallzacja deszczowa we wszystkich ulicach, podłączane są ostatnie budynki do tej
kanalizacji I zacznlę się teraz wymiana wodociąów, więc będzie przekopywana z drugiej
strony, ale nie będą kłaść nowej nawierzchni dopoki nie zostante zakończona budowa
parkingu wielopoziomowego. Zastępca Burmistrza dodał, ze jest nakaz konserwatora
zabytkow przeprowadzenta pełnych wykopalisk archeologicznych do głębokości 60 cm na
całym Placu Sw. Michała, co będzie oznaczało bardzo duze utrudnienia w ruchu. Przez cały
czas budowy chcieli ltrzymac przelezdność w kierunku ul. Łazięnnej, w takiej sytuacji gdzie
trzęba zdląć cały ten Plac to będzie oznaczało, że na 3 miesiące odetnie się ul. Łazienną od
miasta. Nakaz ma natychmiastową wykonalność, prawdopodobnie zakończy się to także tym,
ze będą musieli prosić Radnych o dodatkowe środki na tą inwestycję, poniewaz na ten rok nie
mają przewidzianych takich środków. Szukają mozliwości sfinansowania tego zewnętrznego,
bo Ministerstwo Kultury na tego typu wypadki ma zabezpieczone środki tylko jeszcze nikt je
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nigdy nie dostał. W tej chwili warlośc badań archeologicznych ze 1l8.000 zł.,ktore są w tej
chwili budzetu tegoż projektu wzrośnie do 700.000 zł, Zna|ezienie takiej kwoty w budzecie
jest to absolutnie dzisiaj niemożliwe. Będą olbrzymie utrudnienia, zamknięcie Placu nastąpi
dopiero po otwarciu ul. Piłsudskiego, żeby w ogóle możnabyło przejechać przez miasto,
Odnośnie przęznaczenla części środków finansowych ze sprzedaży nieruchomości na
utrzymanie bieżące dróg - to jest zapisany w budżecie plan sprzedaży, gdzie mają wykonać
3.500.000 zł., a kolejne przetargt nie udają się, te drobne nieruchomości nie znĄduJą
nabywców. W pierwszym połroczy wygląda to bardzo żIę, nię mają nawet 20% wykonanych
tych dochodów, którę zostały założone, ale jest nadzieja, że już w drugim półroczu coś ruszy
i te pieniądze będą. Oczywiście jeśli się pojawi nadwyzka, to na pewno zostanie
spozytkowanana drogi.
Ul. Zielona * był wniosek Rady Dzielnicy i była pozl.tywna opinia Komisji Bezpieczeństwa
ale przy negatywnej opinii miasta, dlatego że wychodząz założenia, że nie po to ul. Zieloną
przebudowywali i poszerzali w tym fragmencie gdzie teraz samochody stoją żeby teraz
zroblc dwukierunkową to trzeba będzie postawić na sktzyżowaniu zakaz zatrzymywania się,
co równiez spowoduje, że będzie cztery miejsca parkingowe mniej, ktore dopiero co zostały
zrobione. Moze sprawę rozwląże przebudowa Aleji Wojska Polskiego gdzie wtedy moze te
miejsca parkingowe się rozłoząpo tamtej stronie, wówczas będzie można ul" Zieloną zroblc.
Zastępca Burmistrza zaapelował do Rady Dzielnicy Błonie aby się jeszcze zastanow7ła czy
rzeczywtście ul. Zielona powinna być dwukierunkowa na całości, bo w jego ocenie jest za
wąska, apoza tym obawia się, ze zbyt wielu wówczas chętnych byłoby na zrobienie sobie
skrótu na Błonie przęz Aleje Wojska Polskiego i ruch byłby tam duzo większy.
Cmentarz na Posadzie - w tej chwili pracuje się nad tym aby go powiększyć. Natomiast
problem z grzęzawiskiem przy kontenerze postarają się jak najszybciej rozwtązać, ale co do
alejki to będą trudności.
Wiata przystaŃowa na skrzyżowaniu ul. Lipińskiego l Łany - nię ma pieniędzy na tą wiatą.
Mają nadzieję, ze teraz po przebudowie systemu komunikacji autobusowej parę wiat się
zwolni i wtedy w tych miejscach gdzie naprawdę będą potrzebne zostaną postawione.

Sekretarz Miasta Pan Waldemar Och odpowiedział na pytanie dot. insygniów władzy
miejskiej. Poinformował, że cały czas jest w kontakcie z Panęm prof. Zenonem Piechem,
który zgodził się przyjąć zlecenie Rady MiasIa na 1unkcjonalne opracowanie insygniów
miejskich, W tej chwili czekają na określenie się ze strony Pana Profesora i Jego
współpracowników, z którymi musi skonsultować sprawę formalnego już zlecenia,
aw zwtązku z tym ze jest w tej chwili w okresie egzaminów uczelnianych prosi bardzo
o cierpliwość. Pod konięc azęrwQa zobowlązał się udzielić takiej informacji, przyjechać do
Sanoka na rozmowy i wówczas bezpośrednio przedstawi swoją propozycję, ofertę.
Podtrzymuj e zobowtązanie, twierdzi Zę razem ze swoim zespołem jest w stanie to opracować
nalpóźniej w przyszłym roku.
Sekretarz odniosł się równiez do sprawy dot. remontu chodnika na ul. Lipińskiego,ktory raz
miały być remontowany. innym razem nie miał być remontowany na Okopisku wzdłuż ul.
Jagiellońskiej ze względu na planowaną inwestycję Galerii Okęcie. Jednak z powodu tego, że
było bardzo duzo interwencji jeżeli chodzi o Zarząd Powiatu dot. bardzo złego stanu
nawierzchni zdecydowali się, ntęzależnte od tego jaki będzie dalszy etap prac zwlązany
z GaleriąSanok, zeby ten chodnik jednak wyremontować.

Radny Pan Wojciech Pruchnicki odniosł się do zmiany rozkładu MKS. Zwrocił się z prośbą
aby w dni robocze linia nr 5 mogła wyjeZdZać z Zasławia o 23Ę, natomiast ranny kurs linią nr
12 aby przyjeżdżał do Zasławia z t5 minut wcześniej, bo w tej chwili przyjeżdża o 6S, albo

24



jakiś kurs inny. Taki wniosek rok temu składały osoby pracujące na Zasławiu do Prezesa
SPGK.

Ad.18.
zamknięcie obrad sesii.

Przewodniczący Rady Miasta Pan Jan Oklejewicz zamkn$ XXIV zvłyczajną Sesję Rady
Miasta Sanoka.

protokołowała :

5łr1.,k(l
Jońna Sz.vlak

Rady
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